



INTERNATIONAL
BUSINESS
COUNCIL

Еженедельник новостей МДС

События за 22-26 марта 2021

На встрече с миссией ОБСЕ представители МДС рассказали о том, [что сейчас в первую очередь важно для бизнеса](#).

Глава МДС принял участие в круглом столе, посвященном роли торговли в развитии секторов экономики, проведенном [Кыргызским союзом промышленников и предпринимателей](#).

На встрече [Совета по развитию бизнеса и предпринимательства](#) при Торага ЖК КР рассмотрены вопросы по трудовому праву и трудоустройству лиц с инвалидностью. Предложено ускорить принятие закона об удаленной работе.

Исполнительному директору МДС Аскару Сыдыкову [вручен нагрудный знак "Отличник экономики"](#) Министерства экономики и финансов КР.

Объявления

МДС проводит анализ развития цифровой экономики в КР для формирования пакета предложений, который будет представлен Правительству КР. Если у вас есть идеи, рекомендации по этой теме, просим связаться с Санжаром Токтомамбетовым: expert@ibc.kg

В целях оповещения широкой общественности о деятельности МДС, информирования о последних новостях экономики, изменениях законодательства и т.д. мы открыли публичный Telegram-канал МДС: <https://t.me/ibcdaily> Присоединяйтесь, подписывайтесь и будьте в курсе актуальных новостей!

В МДС поступило коммерческое предложение о продукции украинского [ГП «Красиловский агрегатный завод»](#). В случае заинтересованности просим обращаться в Посольство Украины в КР: +996 312 881886, emb_kg@mfa.gov.ua или непосредственно связаться с предприятием: +380671151156, haponiuk@kaz.km.ua

Встречи с членами МДС

Представители МДС и генеральный директор [ОАО «Бишкексут»](#) Кахабер Кавтуашвили рассмотрели возможности развития пищевой отрасли в КР, а также проблемы, с которыми сталкиваются производители молочных продуктов и соков.

МДС принял участие во встрече [партнеров УЦА](#). На встрече УЦА представил резюме своих первых выпускников и поделился с участниками

IBC Weekly News

Dear IBC members,

Events of March 22-26, 2021

At a meeting with the OSCE mission, IBC representatives spoke about [issues primarily important for business](#) in Kyrgyzstan.

The IBC head took part in a roundtable on the role of trade in the development of economic sectors, held by the [Kyrgyz Union of Industrialists and Entrepreneurs](#).

At the meeting of the [Business and Entrepreneurship Development Council](#) under the Parliament Speaker, issues on labor law and employment of persons with disabilities were considered. It was proposed to speed up the adoption of the law on remote work.

IBC Executive Director Askar Sydykov [was solemnly awarded the Excellence in Economics medal](#) of the Ministry of Economy and Finance of the KR.

Announcements

IBC is currently analyzing the development of the digital economy in Kyrgyzstan to create a package of proposals to be submitted to the Government. If you have any ideas or recommendations on this topic, please contact Sanzhar Toktomambetov: expert@ibc.kg

Dear friends, we have launched an English version of our Telegram channel with latest news on economy & business in Kyrgyzstan. Please feel free to join & share with your English speaking colleagues: https://t.me/IBCDaily_eng

IBC received a commercial offer for the products of the Ukrainian [Krasilovskiy Aggregate Plant](#). If you are interested, please contact the Embassy of Ukraine in the KR: +996 312 881886, emb_kg@mfa.gov.ua or directly contact the company: +380671151156, haponiuk@kaz.km.ua

Meetings with IBC members

Representatives of the IBC and General Director of [Bishkeksut OJSC](#) Kakhaber Kavtuashvili considered the possibilities of developing the food industry in Kyrgyzstan, as well as the problems faced by manufacturers of dairy products and juices.

IBC attended [UCA partners meeting](#). At the meeting, UCA presenting Resume Booklet of its first graduates

запланированными мероприятиями.	and shared planned activities with the participants.
Новости членов МДС В АПЗИ подписан меморандум о партнерстве и сотрудничестве с акционерами ЗАО «Чаарат Заав», дочерней компании британской Chaarat Gold Holdings Ltd. Мобильный оператор О! предлагает инновационный сервис — приложение «О!Касса», который помогает эффективно вести бизнес из любой точки мира на любом устройстве. Банк «Бай-Тушум» открыл офис нового формата в центре Бишкека. Клиенты могут воспользоваться услугами банка в комфортабельном офисе с современным дизайном.	News from IBC members The Investment Protection and Promotion Agency signed a memorandum of partnership and cooperation with the shareholders of Chaarat Zaav CJSC, a subsidiary of the British Chaarat Gold Holdings Ltd. Mobile operator O! offers an innovative, which helps to effectively conduct business from anywhere in the world on any device — laptop, tablet or smartphone. Bai-Tushum Bank opened a new office in the center of Bishkek. Bank clients can use the services of the bank in a comfortable office with a modern design.
МДС в СМИ В течение прошедшей недели эксперты МДС дали интервью нескольким ведущим СМИ страны, включая Мир 24 TV, Ала-Тоо 24 и другие.	IBC in the media During the past week, IBC experts gave interviews to several of the country's leading media outlets, including Mir 24 TV, Ala-Too 24, and others.
Правовой обзор МДС подготовил еженедельный обзор наиболее важных изменений в законодательстве КР за 22-26 марта: Приняты меры по улучшению администрирования налогов в рамках внедрения электронной фискализации налоговых процедур ГКПЭН предлагает вести разработку недр общегосударственного значения с обязательной госдолей МЭФ выносит на общественное обсуждение проект НПА по администрированию налогов	Law review IBC has compiled a weekly law review for March 22-26, 2021 about the most important changes in the Kyrgyz legislation: Measures have been taken to improve tax administration as part of the introduction of fiscalization of tax procedures GKPEN proposes to develop subsoil of national importance with a mandatory state share The Ministry of Economy and Finance submits for public discussion the draft NLA on tax administration
Дайджест СМИ Представляем дайджест СМИ за 22-28 марта: экономика, финансы, бизнес, инвестиции: Кто защитит бизнес не на словах? Указы Садыра Жапарова силовики игнорируют В феврале 46 промпредприятий не работали в Кыргызстане Ташиев: Коррупционеры выплатили около 4 млрд сомов Внешний долг Узбекистана превысил \$33 млрд. Это больше 50% от ВВП В Казахстане начали сборку автомобилей KIA	Weekly media digest IBC presents you a weekly media digest for March 22-28: economy, business and investment: Who will defend the business? Security officials ignore Sadyr Japarov's decrees In February, 46 industrial enterprises did not work in Kyrgyzstan Corrupt officials paid about 4 billion soms Uzbekistan's external debt exceeded \$33 billion. This is more than 50% of GDP Kazakhstan starts assembling KIA cars
<i>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаят Ридженс Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i>	<i>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i>

